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Z veřejného zasedání 
 

Zastupitelstva Obce Záměl 

 

Usnesení č. 19/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 20. 5. 2024 v 18.00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 1. Zapisovatelkou dnešního 

jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů určuji: Ladislava 

Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a Ing. Milenu 

Jindráskovou. 

7. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 2 / 2024 / viz příloha 
 

 

ZO schvaluje: 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 19 / 2024. 

4. ZO schvaluje na svém veřejném zasedání předložený závěrečný účet, a to 

bez výhrad, dále schvaluje závěrečnou zprávu, účetní závěrku obce Záměl na 

rok 2023. 

5. ZO schvaluje na svém veřejném zasedání předloženou účetní závěrku 

příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Záměl za rok 2023. 

6. ZO schvaluje předloženou žádost paní Evy Klecandrové, ředitelky školy, o 

souhlas s převodem hospodářského výsledku organizace Základní škola a 

Mateřská škola Záměl za rok 2023 ve výši 33.442,88 Kč do rezervního fondu. 
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Usnesení č. 20/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 17. 6. 2024 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 1. Zapisovatelkou dnešního 

jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů určuji: Ladislava 

Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. M. Šklíbu a Ing. M. Jindráskovou. 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4, 6, 7 a 8): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 20 / 2024 

4. ZO schvaluje koupi pozemku parc. č. 3380/2 oddělen G.P. 2 parcely 3380 

G.P. číslo 625-84/2024 vypracoval Libor Čermák. Pozemek číslo 3380/2 je o 

výměře 47 m2. Dohodnutá cena pozemku činí 1 m2 za 100,-Kč, celkem 4.700,-

Kč. Kupující uhradí vklad na katastr. 

5. ZO pověřuje pana Ing. Martina Šklíbu jako předsedu komise, pana Josefa 

Novotného jako člena komise a paní Ing. Milenu Jindráskovou jako členku 

komise kontrolou příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Záměl. Kontrola bude 

provedena dne 24. 06. 2024 v 15.00 hod. ve škole. 

6. ZO schvaluje podání žádosti o dotaci do dotačního titulu Ministerstva práce 

a sociálních věcí. Projekt bude předfinancován krátkodobým úvěrem z banky a 

dotace bude max. ve výši 25.000.000,-Kč. 

7. ZO schvaluje výsledek výběrového řízení na projekt: Fotovoltaika v objektu 

č.p. 158 Záměl a vybírá vítěznou firmu Pavel Zářecký, Lhoty u Potštejna 29. 

8. ZO schvaluje předloženou žádost o dotaci na chodník podél silnice I. třídy 

mezi Zámělí a Potštejnem a smlouvu o spolupráci na projektu mezi obcemi 

Potštejn a Záměl „Chodník podél komunikace I/14 Potštejn Záměl“. 
 

Usnesení č. 21/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 15. 7. 2024 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 1. Zapisovatelkou dnešního 

jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů určuji: Ladislava 

Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a Ing. Milenu 

Jindráskovou. 

5. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 3 / 2024 / viz příloha. 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 21 / 2024 

4. ZO schvaluje Návrh dohody o jednorázové náhradě za újmu na lesním 

porostu č. D-01A.0508-0558. L se společností ČEPS a.s., Elektrárenská 774/2, 

Praha 10. Jedná se o uzavření Dohody o jednorázové náhradě za újmu na 

lesním pozemku a lesním porostu, jelikož plánovanou stavbou 

elektroenergetického nadzemního vedení přenosové soustavy ČR označené 

„V453 - modernizace“ dojde k dotčení pozemků ve vlastnictví obce Záměl. 
 

  
 

 
OZNÁMENÍ 

 
Prodej mléka v areálu kravína v Záměli (Farma Tichý Záměl) 

Každý den od 8:00–8.30 hod.Odpoledne od 18:00–18:30 hod. Cena: 20 Kč/l 
Masérské, rekondiční a regenerační služby nabízí Jana Červinková na 

tel.: 731 862 220 

Roman Plesl se zabývá servisem a opravami benzínových motorových pil 

a křovinořezů, včetně broušení řetězů na tel.: 774 866 877 

29.11.2024 Rozsvícení vánočního stromu v Záměli u školy 

01.12.2024 Adventní výstava v hotelu Slávie v Potštejně od 9:00-17:00 

02.12.2024 Výroba andělů v  knihovně v Záměli od 15:00–16:30 hod. 

07.12.2024 Předvánoční posezení důchodců od 15:00 hod. 

09.12.2024 Adventní kalendář výroba v Záměli od 15:00–16:30 hod. 

11.12.2024 Adventní povídání od 13:00 hod. na obci v Záměli 

14.12.2024 Poslední leč od 20:00 hod. v hotelu Slávie v Potštejně 

od 13.12. 2024 

do 15.12.2024 

Penzion Orlice Vás zve na Zvěřinové hody od 11:00–20:00 

hod. (hotová jídla z daňka, kance, srnce, muflona …). 

16.12.2025 Svícen s vánoční tematikou v knihovně Záměl 

od 11.12.2024 

do 22.12.2024 

Penzion Orlice Vás zve na prodejní výstavu vánoční 

dekorace od 15:00–20:00 hod. 

od 19.12.2024 

do 06.01.2025 
Obecní úřad, knihovna i sběrný dvůr bude uzavřena. 

24.12.2024 Betlémské světlo a živý betlém, Výstava betlémů 

28.12.2024 Sběrný dvůr otevřen od 10:00 do 11:00 hod. 

29.12.2024 PLAZMA v Pěčíně od 20:00 hod., nový sál 

01.01.2025 Turistický výšlap na Velešov. Společný odchod ve 13:00 

hod. od školy. Děti musí mít doprovod dospělé osoby. 

S sebou dobrou náladu a hrneček 

06. 01. 2025 Člověče nezlob se hry po vánočních svátcích 

 04.01.2025 Proběhne Tříkrálová sbírka 

16.01.2025 Workshopy Přírodního zahradničení 

05.04.2025 Velikonoční výstava Má vlast – můj domov o.s. 

28.03.2025 Noc s Andersenem 

01.05.2025 Putování ke studánkám 

10.05.2025 Pochod přes tři hrady – kontrola  - Floriánkova stezka 

 

MUDr. David Muthsam (Středisko Potštejn je po rekonstrukci) 

Virtuální sestra Emma na tel. 720 317 021, ordinacepotstejn.cz, 

E-mail: ordinace@medipot.cz 

Pálení klestí Pálení se musí hlásit na tel. 950 520 100 nebo na stránkách 

odesláním formuláře http://paleni.hzshk.cz/ 
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Po celý tento rok jste mohli sledovat ve zprávách různé debaty týkající se 
nového zákona o myslivosti. Novela místo podpory vlastníků a myslivců 
zavádí novou rozsáhlou byrokracii, nové povinnosti a likvidační sankce. Místo 
možnosti jednoduchého řešení redukce přemnožené zvěře v lokalitách, kde je 
to potřeba, zavádí rozsáhlý úřední aparát s nepřehledným rozhodováním 
orgánů státní správy bez znalosti konkrétních lokalit. 
 

• Snížení výměry honiteb na min. 250 ha. / dosud 500ha/ - takováto úprava  je 
v zájmu některých jedinců z řad vlastníků a lovců, ale v žádném případě není v 
zájmu myslivců a zvěře pohybující se na těchto pozemcích. Migrační okruh 
některých druhů zvěře daleko převyšuje stávající hranici 500 ha, natož nově 
požadovanou. Chov zvěře mysliveckým způsobem není možný. 
 

• Povolení lovu lukem 
Vracíme se o staletí zpět. Přesnost a účinnost zbraně musí být v souladu etikou 
lovu. Je-li myslivec oprávněn zvěř usmrcovat, pak z tohoto práva plynou též 
povinnosti. Nesmí zvěř trýznit a je povinen o ni pečovat a chránit ji. Myslivec 
totiž nechová zvěř proto, aby ji usmrcoval, ale usmrcuje ji právě proto, aby ji 
choval. 
 

• Plánování výše odlovu úředníkem 
Státní úředníci budou podle ustanovení novely stav škod na porostech 
posuzovat pouze na vymezených místech, která vůbec nemusí být v honitbě, o 
jejíž plán lovu se jedná. Budou tedy určovat výši lovu zcela bez znalosti 
konkrétní honitby, a dokonce i druhů zvěře, která škody způsobuje. 
Stát přibere na tuto činnost 205 nových úředníků. 
 

• Pokuty za neplnění plánu lovu až 200.000,- Kč. 
Pro představu rozpočet našeho spolku se pohybuje kolem 90.000,- Kč za rok. 
Lze tedy říci, že takovéto pokuty budou pro spolky zcela likvidační. 
Vezmeme-li v úvahu, že členové mysliveckých spolků dělají vše 
ve svém volném čase bez nároku na honorář, jedná se o cílenou likvidaci 
myslivosti tak, jak ji známe. 
 

• Další body, které najdete na stránkách Českomoravské myslivecké jednoty. 
Na druhou stranu v zákoně zcela chybí opatření k návratu drobné zvěře do 
krajiny. Drobnou zvěř/koroptve, bažanty, zajíce, králíky a další/ naprosto 
pomíjí!!! 
 

Nechci vás unavovat našimi starostmi v tomto předvánočním čase a ani vás 
přesvědčovat o jedné či druhé pravdě, dávám vám možnost udělat si vlastní 
názor a porovnat si tyto informace s informacemi v běžně dostupných  
médiích. 
Dovolte popřát vám jménem mysliveckého spolku krásné svátky a vše nejlepší 
v novém roce. 

Tomáš Jarkovský, Myslivosti zdar 

 
 

 

 

Usnesení č. 22/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 19. 8. 2024 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 1. Zapisovatelkou dnešního 

jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů určuji: Ladislava 

Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a Ing. Milenu 

Jindráskovou. 

5. ZO projednalo a bere na vědomí předloženou Žádost panem P.B., Valachův 

žleb 4893, 760 05 Zlín, o vyjádření se k předkupnímu právu. Jedná se o 

spoluvlastnický podíl ve výši ¼ pozemkové parcely č: 619/7, 622/18, 622/19, 

1132, 3050 evidovaných na LV č. 210, v katastrálním území Záměl, obec 

Záměl. Zastupitelstvo obce Záměl nevyužije nabízenou možnost předkupního 

práva na tyto pozemkové parcely. 

9. ZO bere na vědomí a uděluje výjimku paní Z.H., Záměl 68, z nočního klidu 

z důvodu konání svatby. Jedná se o sobotu 24. 08. 2024. 

10. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 4, 5, 6, / 2024 / viz příloha. 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 22 / 2024 

4. ZO schvaluje předloženou Smlouvu č. 7221300768 o poskytnutí podpory ze 

Státního fondu životního prostředí České republiky, Kaplanova 1931/1, Praha 

11 zastoupený Ing. Petrem Valdmanem, ředitelem SFŽP ČR. Podpora je 

určena na akci: „Fotovoltaika v objektu OÚ č.p. 158 Záměl“. 

6. ZO schvaluje vstup a členství do SMS ČR. Členský příspěvek SMS ČR se 

skládá z částky 3.500,-Kč na každou obec/město a dále z příspěvku 2 Kč na 

každého občana obce/města. 

7. ZO schvaluje předloženou Žádost o poskytnutí finanční podpory z dotačního 

programu Mikroregionu Rychnovsko Podpora rozvoje členských obcí 

Mikroregionu Rychnovsko na projekt: „Vybavení pro strojové mytí kontejnerů 

a košů“. Požadovaná výše dotace je 20.000,-Kč, celkové náklady na projekt 

jsou 56.857,- Kč, vlastní finanční podíl žadatele je 38.857,- Kč. 

8. ZO schvaluje, že se faktury za opravu ředitelny uhradí z rezervního fondu 

ZŠ a MŠ Záměl. Bude převedena částka 200.000,-Kč. 
 

Usnesení č. 23/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 16. 9. 2024 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 1. Zapisovatelkou dnešního 

jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů určuji: Ladislava 

Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a Ing. Milenu 

Jindráskovou. 

6. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 7, 8, 9 / 2024 / viz příloha. 
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ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 4): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 23 / 2024 

4. ZO schvaluje Pachtovní smlouvu mezi obcí Záměl, Záměl 158, a Farmou 

Tichý a spol. a.s., Záměl 226. Předmětem této smlouvy je propachtování 

pozemků za účelem provozování podnikatelské činnosti – zemědělská výroba, 

jedná se o pozemky nebo jejich části: 3047, 3101, 3150, 3151, 3153, 3161, 

3348, 3423, 3467, 3524 ve vlastnictví obce Záměl. Pachtovní smlouva se 

uzavírá od 1. 1. 2025 na dobu neurčitou. 

5. ZO schvaluje záměr prodeje pozemků ve vlastnictví obce Záměl v 

katastrálním území Záměl. Jedná se o pozemky odděleny geometrickým 

plánem 599-4/2023 z parcely 1058/1 a jedná se o parcely 1058/8 o výměře 10 

m2, 1058/9 o výměře 1m2, 1058/10 o výměře 2 m2, 1058/11 o výměře 2 m2 a 

1058/12 o výměře 3 m2. 

 
 

Usnesení č. 24/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 21. 10. 2024 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. Zastupitelstvo obce Záměl bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 1. 

Zapisovatelkou dnešního jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů 

určuji: Ladislava Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a 

Ing. Milenu Jindráskovou. 5. Zastupitelstvo obce Záměl bere na vědomí 

rozpočtové opatření č. 10, 11 / 2024 / viz příloha. 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 5 a 7): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 24 / 2024 

4. ZO schvaluje projekt: „Dětská skupina Dobromysl“ s názvem programu: 

„Budování kapacit dětských skupin-veřejný sektor, výzva 31_24_150“. 

Předpokládané celkové náklady: 27.500.563 Kč, vč. DPH, přičemž DPH je dle 

podmínek neuznatelný výdaj, který tak bude financován z vlastních zdrojů 

obce. 

5. ZO schvaluje podání žádosti o pronájem části pozemku ve vlastnictví Povodí 

Labe, státní podnik, Víta Nejedlého 951/8, Slezské Předměstí 500 03 Hradec 

Králové. Jedná se o část pozemku o velikosti 500 m2 pro obec Záměl u č. p. 

253 budova střelnice ve vlastnictví obce Záměl. Pronájem pozemku má do 

konce roku pan L.J., trvale Záměl 24. Číslo stávající smlouvy 7DHM140214. 

Po pozemkových úpravách je číslo pozemku 3220. Pozemek bude sloužit pro 

nekomerční účely obce. 

6. ZO schvaluje předloženou Obecně závaznou vyhlášku obce Záměl o 

místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Obec Záměl 

touto vyhláškou zavádí místní poplatek za obecní systém odpadového 

hospodářství. Poplatkovým obdobím poplatku je kalendářní rok. Správcem 

poplatku je obecní úřad. 
 

  

Napouštění zahradních bazénů 
Jak správně napustit bazén a proč ho nenapouštět z vodovodu? 

 
Veřejná vodovodní síť není primárně určená pro napouštění bazénů. Kvůli 
vysoké rychlosti proudění vody v potrubí může dojít k uvolnění sedimentů 
a tím k zakalení vody. Rovněž hrozí pokles tlaku v síti, který se může projevit 
i u jiných odběratelů. Pokud již někdo bude napouštět bazén přes vodovodní 
přípojku, tak mu doporučujeme, aby tak činil pomalu a mimo špičku, nejlépe 
v nočních hodinách (mezi 21. a 5. hodinou, nejlépe ve všední dny). Vodu 
napouštějte pomalu, tzv. na půl kohoutku, nedojde tak poklesu tlaku ve 
vodovodní síti, k uvolnění sedimentů a tím k jejímu zakalení. Pravidlo 
rychlosti napouštění cca 10 litrů/min. lze jednoduše vyzkoušet na kbelíku 
o objemu 10 litrů. 
     Vždy se najdou zákazníci, kteří plní bazény vodou z veřejného vodovodu, 
což při těchto nárazových náporech na kapacity vodovodů může způsobovat 
překročení limitních hodnot průtoku a s tím spojené problémy, jako je 
krátkodobé zvýšení koncentrace železa v pitné vodě. I když tento zákal nemá 
vliv na kvalitu pitné vody, jsou tím ovlivněny její senzorické vlastnosti 
a zákazníci si pak stěžují, že voda v bazénu je zakalená. Těmto problémům se 
zákalem, popř. s poklesem tlaku vody, který se negativně projeví i u ostatních 
odběratelů, je možné předejít objednávkou cisterny od vodáren. Snaží se vyjít 
vstříc svým zákazníkům a vyřizujeme objednávky dle jejich přání v průběhu 
pracovního týdne. Taktéž se Vám objemově neprojeví napuštění bazénu do 
poplatku stočného. 
     Máte-li potřebu napuštění z vodovodního řádu, musíte doložit fotografii 
s datem pořízení s vypuštěným bazénem do 30. dubna aktuálního roku a s 
písemnou žádostí na obci v Záměli - žádost na jeden bazén pouze 1x do 
roka. 
 

Ceny pro rok 2025 pro vodné a stočné zůstávají stejné jako vloni: 

Cena pro vodné (vč. DPH) 62,81 Kč 

Cena pro stočné (v Kč/m3) 61 Kč 

 

Myslivecký spolek Velešov Potštejn 
 

Vážení spoluobčané, 
rádi bychom se s vámi prostřednictvím 
občasníku podělili o úskalí myslivosti, které v 
poslední době musíme řešit, jelikož nám není 
lhostejné úřednické jednání a lobby prosadit 
nesmyslné restricke v chovu divoké zvěře, a tedy 
podstaty myslivosti, coby národního bohatství. 
Současný aparát není schopen se vyrovnat s 
kůrovcovou kalamitou a škody způsobené zvěří 
na nové lesní kultuře jsou striktně udávány jako 
důvod této neschopnosti. 
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Je pozitivní, že Česká 
republika se v analýze 
Evropské komise (EK) 
zařadila mezi pouhých 
9 evropských zemí, 
které jsou podle 
hodnocení EK nejblíže 
ke splnění cílů v roce 
2025 a jejich splnění je 
podle EK 
pravděpodobné. Devět 
členských států je na 
dobré cestě k dosažení 
cílů, konkrétně jsou to 
Belgie, Česko, Dánsko, 
Itálie, Lucembursko, 
Německo, Nizozemsko, 
Rakousko a Slovinsko. 

 

V České republice je to dáno tím, že stávající velmi efektivní systém třídění 
zde byl rozvíjen již cca 20 let a máme tak oproti řadě států náskok. 
 

     Další intenzifikace je však velmi potřebná ke splnění cílů pro rok 2030. Bez 
dalšího rozvoje a naplánovaných investic do třídících linek i do separačních 
systémů v obcích a městech by již nebylo reálné ani splnění cílů v roce 2030 a 
už vůbec ne cílů definovaných k roku 2035. 
 
     Osmi členským státům podle Komise hrozí, že nesplní cíl týkající se 
komunálního odpadu, avšak splní cíl týkající se veškerých obalových 
odpadů – Estonsku, Finsku, Francii, Irsku, Lotyšsku, Portugalsku, 
Španělsku a Švédsku. 
 
     Deseti členským státům hrozí, že nesplní jak cíl týkající se komunálního 
odpadu, tak cíl týkající se veškerých obalových odpadů pro rok 2025 – 
Bulharsku, Chorvatsku, Kypru, Litvě, Maďarsku, Maltě, Polsku, 
Rumunsku, Řecku a Slovensku. 
 
     Evropské státy realizují opatření ve vztahu k energetickým koncovkám. 
Členské státy mají zajistit do roku 2030 redukci vznikajícího množství 
směsných komunálních odpadů minimálně o 50 % ve vztahu k roku 2020. 
 
     Je zřejmé, že bez realizace tohoto snížení nemůže žádný stát splnit závazky 
oběhového hospodářství, které sám pomáhal legislativně prosazovat. V mnoha 
státech se proto realizují projekty třídicích linek na směsné komunální odpady, 
podobných té nejnovější v Ostravě, která byla oficiálně spuštěna v říjnu 2023 a 
má velmi dobré provozní výsledky. 

 
 

7. ZO schvaluje cenovou nabídku firmy STRABAG a.s., Odštěpný závod 

Praha oblast Hradec Králové, Kladská 1082, Hradec Králové na stavbu: 

„Záměl - oprava místní komunikace“. Jedná se o úsek za tělocvičnou. Část, kde 

je kanalizace, je hrazena z projektu: „Kanalizace v obci Záměl“ a zbývající část 

za tělocvičnou vedoucí k místnímu obchodu je oceněna touto nabídkou ve výši 

583.202,65 Kč. 

 

Usnesení č. 25/ 2024 z jednání Zastupitelstva obce Záměl 

konaného dne 18. 11. 2024 v 18,00 hodin v Penzionu Orlice. 
 

Zastupitelstvo obce Záměl (dále ZO) bere na vědomí: 

3. ZO bere na vědomí kontrolu přijatých usnesení. 1. Zapisovatelkou dnešního 

jednání určuji: Milenu Kaplanovou. Sčítáním hlasů určuji: Ladislava 

Kapuciána. Ověřovateli zápisu určuji: Ing. Martina Šklíbu a Ing. Milenu 

Jindráskovou. 

13. ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 12, 13 / 2024 / viz příloha 
 

ZO schvaluje a pověřuje starostu k podpisu (bod 8, 10, 11 a 12): 

2. ZO schvaluje Program jednání č. 25 / 2024. 

4. ZO schvaluje předložený Návrh rozpočtu příspěvkové organizace ZŠ a MŠ 

Záměl na rok 2025. 

5. ZO schvaluje předložený Návrh střednědobého rozpočtového výhledu 

příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Záměl na roky 2026-2028. 

6. ZO schvaluje předložený Návrh rozpočtu obce Záměl na rok 2025. 

7. ZO schvaluje předložený Návrh střednědobého rozpočtového výhledu obce 

Záměl na roky 2026-2028. 

8. ZO pověřuje pana Ing. Martina Šklíbu jako předsedu komise, pana Josefa 

Novotného jako člena komise a paní Ing. Milenu Jindráskovou jako členku 

komise kontrolou příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Záměl. Kontrola bude 

provedena dne 11. 12. 2024 v 15.30 hod. 

9. ZO schvaluje inventurní komisi ve složení: předsedkyně - Milena 

Kaplanová, členky - Štěpánka Slezáková a Jana Červinková. 

10. ZO schvaluje předloženou Žádost občanského sdružení „Má vlast - můj 

domov z.s.,“ o finanční příspěvek na režii, provoz ve výši 10.000,-Kč. 

11. ZO schvaluje předložené Smlouvy mezi obcí Záměl, Záměl 158 a Tendra 

spol, s.r.o., Ořechová 3336, Mělník. Předmětem těchto smluv je: Administrace 

projektu: „Fotovoltaický systém v budově ZŠ č.p. 126 Záměl“, Manažerské 

řízení vedoucí k uzavření Smlouvy a fondem na akci: „Fotovoltaický systém v 

budově ZŠ č.p. 126 Záměl“ a Organizace zadávacího řízení na akci: 

„Fotovoltaický systém v budově ZŠ č.p. 126 Záměl“. 

12. ZO schvaluje předloženou Smlouvu mezi Obcí Záměl, Záměl 158 a ČEZ 

Distribuce, a.s., Teplická 874/8, Děčín IV – Podmokly o zřízení věcného 

břemene – služebnosti a dohodu o zrušení věcného břemene č. IE-12-

2007379/VB/13, Záměl rekonstrukce části sítě nn. 
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Vážení spoluobčané, milí Záměláci! 
Vážení spoluobčané, chci Vás seznámit s projekty realizovanými v tomto roce. 

1) Rekonstrukce střechy zázemí komunitního centra: Tento projekt byl 

realizován v lednu. Díky dotacím ze SZIF a Královéhradeckého kraje jsme 

opravili střechu bývalého chléva u čp. 51 Kašparova statku. Rekonstrukci 

prováděla firma Kamil Matějka z Rájce. Celkové náklady Projektu činily 1 200 

000,- Kč a dotace celkem 807 000,- Kč. Součástí dotace od SZIF byl také 

nákup 20 kusů pivních setů za 116 000,- Kč, dotace činila 93 000,- Kč. 
 

2) Projekt, který jsme realizovali v létě, je Fotovoltaická elektrárna pro obecní 

úřad. Zde náklad elektrárny s bateriovým úložištěm činí 608 000,- Kč. 

Realizovala  jej firma Pavel Zářecký ze Lhot u Potštejna. Stavba byla 

provedena v létě letošního roku. 
 

3) Dalším projektem, který jsme letos realizovali, je kanalizace za školou stoka 

SK1 s napojením do školní ČOV a stoka SK6 větev ke Krahulcovým napojená 

do nové ČOV. Tento projekt dosahuje celkových nákladů 6 642 521,46,- Kč. 

Dotace z Královéhradeckého kraje činí 3 500 000,- Kč. Projekt byl realizován 

od července a ke kolaudaci bude připraven v lednu. 
 

4) Dalším projektem, na nějž máme podanou žádost a čekáme na schválení, je 

projekt Dětské skupiny v komunitním centru. Tento projekt bude realizován při 

schválení dotace z Ministerstva práce a sociálních věcí. Celkové náklady 

projektu činí 25 000 000,- Kč, dotace by měla činit 20 000 000,- Kč. Jedná se o 

demolici stávající budovy čp. 53 vejměnek, stavbu nové budovy pro dětskou 

skupinu a výstavbu ČOV velikosti 50 EO. Nyní jsme ve stádiu výběru 

dodavatele stavby. 
 

5) Společně s Potštejnem žádáme přes SFDI o výstavbu chodníku kolem 

silnice I. třídy od benzinové pumpy do Potštejna. Celkové náklady  projektu 

činí  pro obec Záměl 3 200 000,- Kč, dotace je schválena ve výši  85 %. Projekt 

budeme realizovat v roce 2025. 
 

6) Schválená je také žádost o dotaci na výstavbu fotovoltaické elektrárny na 

budově školy. Celkové náklady projektu činí 2 000 000,- Kč. Výše dotace bude 

činit 75 %. Projekt budeme také realizovat v roce 2025. 
 

7) Také požádáme o dotaci na chodník podél silnice směr Černá skála. Celkové 

náklady projektu činí 850 000,- Kč. O dotaci požádáme Královéhradecký kraj. 
 

Realizované projekty svépomocí za podpory grantů 

1) Výsadba aleje nad kamenictvím TEKAM: celkem bylo vysazeno 48 

ovocných stromů (švestky, třešně, oskeruše, jabloně a hrušně). Tento projekt 

byl podpořen nadací ČEZ. Děkuji za pomoc zaměstnancům obce, pracovnicím 

komunitního centra a také zaměstnancům MAS Splav za pomoc při výsadbě. 

Poděkování také patří Jiřímu Sršňovi, který bagrem připravil díry pro stromy 

na výsadbu. 

 
 

Uložení směsného odpadu bez DPH 

Směsný domovní a živnostenský odpad 4000,-/t 

Směsný odpad (polystyren, igelity, izolační mat. atd.) 4000,-/t 

Sklo (bez drátování, rámů, plastů a jiných příměsí)  900,-/t 

Dřevo (rozebraný dřev. nábytek apod.) 2000,-/t 

Kartony (čisté – neznečištěné) 1500,-/t 

Suť (směsi nebo oddělené frakce betonu, cihel, tašek a keramiky)   650,-/t 

Beton do 40cm (čistý)   600,-/t 

Sádrokarton 4000,-/t 

Porobeton   650,-/t 

Asfaltové směsi kategorie N (lepenka) Nebezpečný odpad 9680,-/t 

K cenám je nutné připočíst vážení Vámi dovezeného odpadu 24,- 
 

PLATBA JE MOŽNÁ POUZE HOTOVĚ 
PLATEBNÍ KARTY NEAKCEPTUJEME! 

 

Skládky odpadů 
od roku 2012 do roku 2025 zdražily až šestinásobně. 

Pokud se ovšem tuna odpadu spálí ve spalovně na výrobu elektřiny a tepla, 
vyjde to až třikrát dráž. V roce 2012 stáli v České republice tři spalovny - 
v Praze, Brně a Liberci. V roce 2024 jich máme 16 a k tomu jich je 20 
plánovaných. 

 

Energetické využití odpadů v ČR (spalovny, teplárny) ve vztahu k 
evropské legislativě oběhového hospodářství. V roce 2018 a 2019 byla 
definována evropská legislativa oběhového hospodářství. Po cca 5 letech lze 
zhodnotit, že tehdy definované strategické plány a politiky, jak v dalších 
patnácti letech nakládat v evropském prostoru s odpady, byly smysluplné a 
měly reálný věcný základ. Byly zároveň progresivní. Od roku 2018 a s 
odstupem dalších dvou let byla v jednotlivých státech transponována nová 
pravidla evropských směrnic do národních legislativ. V České republice byla 
nová národní legislativa schválena v dostatečně komplexní formě v polovině 
roku 2021. V odpadovém hospodářství pak následoval rozvoj investic 
sledujících cestu ke splnění jak cílů třídění v obcích a městech, tak cílů 
legislativně předepsané recyklace všech komunálních odpadů v míře nejméně 
65 % v cílovém roce 2035. 
 

Všechny obce v ČR mají aktuálně pouhý jeden rok do nutnosti splnění cíle 

vytřídění nejméně 60 % veškerých komunálních odpadů (cíl definován 

zákonem o odpadech pro rok 2025). Obce budou nuceny reportovat splnění 

povinností státu. Zde uveďme, že dokonce již nyní existují v ČR obce, které už 

mají splněno a dokážou vytřídit plných 70 % komunálních odpadů. Je důležité 

vědět, že to jde. Podobnou zkušenost mají i v jiných evropských státech. 
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Sběrný dvůr 

s kompostárnou 
 

 

Na vozík za autem naložíte 300 kilo suti a do kontejneru na korbě velké 
tatrovky se jí vejde přibližně 8 tun. Tyto propočty se vám budou hodit při 
využití sběrného dvora k předpokládané ceně odpadu. Stavební odpad není 
komunální odpad, a proto se za něj ve sběrném dvoře musí nově zaplatit! 
Tento odpad lze odstranit pouze zákonem stanoveným způsobem. NELZE HO 
PROTO UKLÁDAT DO POPELNIC! Zemina, stavební suť, střešní krytina, 
izolační materiály (skelná vata, polystyren, miralon, asfaltová lepenka a jiné) a 
sádrokarton. S každým druhem odpadu se nakládá trochu jinak, pojďme se 
proto podívat, jak na to! 
 

Zemina: 
Pokud se potřebujete zbavit většího množství zeminy, lze ji umístit do 
sběrného dvora po domluvě, protože máme omezenou sběrnou kapacitu. 
Stavební suť: 
Víte, co to vlastně je stavební suť? Patří sem cihly, kamení, beton, štěrk, 
písek, ale i porcelán či keramika (střešní krytina, dlaždičky, umyvadla, 
záchodové mísy, květináče apod.). Pokud suť neobsahuje žádné příměsi, 
odevzdejte ji ve sběrném dvoře. 
Izolační materiály a sádrokarton: 
Mezi odpadní izolační materiály patří skelná vata, polystyren, miralon, 
asfaltová lepenka a jiné. 
Stavební prvky obsahující azbest: 
Azbest je třeba shromažďovat odděleně od ostatních stavebních odpadů. 
Typicky řešíme střešní krytinu eternit. Při manipulaci s ním dejte pozor, aby 
nedošlo k uvolňování nebezpečných azbestových vláken do ovzduší. Před 
odvozem na sběrný dvůr azbestovou krytinu zabalte do igelitu. Volně vložený 
odpad obsahující azbest sběrný dvůr NEPŘIJME!!! 
Do sběrných dvorů bude přijat pouze drobný odpad vznikající stavební 
činností. Pokud je větší množství stavebního odpadu, po domluvě Vám bude 
přistavěn kontejner, který si naplníte a nechá se vyvézt na Vaše náklady za 
váhu odpadu. Obec Vám uhradí dopravu do EKOLY, kde Vám odpad bude 
zvážen. 

Ceník služeb sběrného dvora platný od 01. 01.2025 

KONTEJNER - 20 m³, max. 3 t Kč 

na odvoz velkoobjemového a směsného odpadu 5500,- 
 

Při překročení váhového limitu odpadu v kontejneru 2 000 Kč/tunu. V ceně 
kontejneru je zahrnuto: přistavení a odvoz kontejneru (v okruhu do 20 km – 
každý ujetý km navíc je 40 Kč s DPH) a uložení odpadu. 

Autodoprava hodinové sazbě za km 
Čekání Iveco (nakl./vykl.) 
každá započatá 1/2 hod. 

IVECO kontejner 12t 1000,- 40,- 350,- 
 

 
 

 

  2) Z grantu společnosti Agrofert jsme pořídili vybavení pro naši zásahovou 

jednotku. Byl zakoupen vysavač vody a zásahový lesní batoh. Obec získala 

příspěvek ve výši 30 000,- Kč. Celkové náklady činily 60 000,- Kč. 

 

Realizované práce z rozpočtu 

Zaměstnanci obce položili v budově chléva v komunitním centru zámkovou 

dlažbu, Pavel Zářecký roztahal v téže budově elektřinu a František Kotyza 

udělal schody na půdu. Petra Formánková požádala o grant přes Škodu auto a v 

části budovy chléva by mělo vzniknout muzeum a na dvoře pergola. Grant ve 

výši 70 000,- Kč nám byl schválen. 

V budově mlýna jsme posílili bateriové úložiště o 20 Kwh a také připojili k 

mlýnu veřejné osvětlení a vytápění zrcadla. Došlo ke zrušení odběrného místa 

na trafostanici u Vašátkových. Díky této investici využíváme vetší část energie 

vyrobenou fotovoltaickou elektrárnou. 

Opravili jsme také kanalizační potrubí za železniční zastávkou na komunikaci 

na Merklovice. 

V dubnu obec rovněž zakoupila dodávku Fiat Dobló. Cena dodávky činila 530 

000,- Kč včetně DPH. 

Obec se také účastnila soutěže vesnice roku. Zde jsem získali dvě ocenění, 

Stuhu hejtmana za inovativní projekty a  Cenu pro živý venkov. Zde jsme byli 

vybráni za Královéhradecký kraj a budeme se účastnit celorepublikového 

finále. Moc děkuji všem za prezentace obce. 
 

 

 
Slavnostní předávání cen krajského 

kola soutěže Vesnice roku proběhlo 

dne 17. 8. 2024 „Cena hejtmana 

Královehradeckého kraje 2024“ 

s finančním příspěvkem 40 tis. korun 

a „Cenu naděje pro živý venkov“. 

 

 

Děkuji všem, kteří se podílejí na fungování obce a přeji vám krásné a klidné 

svátky vánoční a hodně zdraví.                           Josef Novotný, starosta 
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     Betonové ploty na vesnici se stávají čím dál častějšími, ale jejich 

přítomnost v tomto prostředí vyvolává otázky. Venkov má svůj 

nezaměnitelný ráz, který je tvořen především přírodními materiály, jako jsou 

dřevo, kámen nebo živé ploty. Vysoké betonové ploty svou uniformitou a 

chladným vzhledem do této krajiny jednoduše nepatří. Místo toho, aby zapadly 

do okolí, vytvářejí bariéru mezi člověkem a přírodou, což narušuje tradiční 

charakter vesnic. Takové ploty často působí jako izolace, což na venkově, kde 

je běžný kontakt s přírodou, není žádoucí. 

     Vzhledem k tomu, že venkovské oblasti mají svou specifickou atmosféru, je 

důležité, aby zůstaly věrné přírodním materiálům. Betonové ploty mohou být 

praktické, ale ve vesnické krajině rozhodně nejsou tím správným řešením. 

Pokud chceme zachovat kouzlo venkova, měli bychom přemýšlet a zaměřit se 

na materiály, které k němu patří. 
 

Kanalizace v obci Záměl Díky dotaci 

Královéhradeckého kraje byla postavena kanalizace v 

obci Záměl stoka za školou u ČOV5 a u ČOV 4. Příjemci 

je poskytována investiční 
 

dotace maximálně ve výši 3.500.000 Kč na úhradu uznatelných nákladů 

projektu "Kanalizace v obci Záměl" pod značkou  č. 12080/ZP/2024. Souhrn 

předpokládaných uznatelných nákladů na realizaci projektu činí 

6.009.667,55 Kč. 
 

 

 

Tento projekt je spolufinancován 

ze systému EU pro obchodování s 

emisemi prostřednictvím 

Modernizačního fondu. 

Instalace FVE panelů o výkonu 

450W a instalace hybridních 3-

fázových střídačů a optimizérů na 

střechu objektu. Bude instalováno 

22 ks panelů o celkovém výkonu 

9,90 kWp 
 

Celkové způsobilé výdaje: 

721 530,00 Kč 

Příspěvek Modernizačního fondu: 

 410 898,14 Kč 

Příspěvek žadatele: 

310 631,86 Kč 
 

Termín realizace projektu: 

 07/2024 - 09/2024 
 

 

  

 

Svoz popelnic, kontejnerů a 

BIO odpadů 

Poplatky na rok 2025  
Poplatky na rok 2025 jsou splatné od 1. 1. 2025 do 31. 3. 2025.  Důvodem je 
rozdávání známek na popelnice při platbě. Známky na nádoby mají roční 
platnost a řeší svoz popelnic zaběhlým způsobem. Pokud v dubnu nebude 
popelnice označena známkou, nebude vyvezena. Termín je neměnný!!! Z 
tohoto důvodu je nutné mít uhrazeny poplatky do konce března. Poplatek je 
stanoven na 900 Kč rok/osoba nebo rekreační objekt. Byly zrušeny veškeré 
úlevy ve výši 50% z celkové sazby. Týká se to dětí do 5 let věku a 
důchodců od 80 a více let věku. Již půl roku se popelnice na směsný odpad 
přistavují k silnici ve čtvrtek, aby nádoby byly připraveny v pátek, svozová fi. 
EKOLA projíždí v ranních hodinách. 

Poplatek za TDO (odpad): 

- s trvalým pobytem v Záměli 

- rekreační objekt 

 

900,- Kč rok/osoba 

900,- Kč rok/rekreační objekt 

Poplatek za PSA: 

- za prvního psa 

- za druhého psa 

 

100,- Kč 

150,- Kč  
Nájemné vypočítané podle m2 dle smlouvy 

Pokud máte zájem poplatek hradit bezhotovostně, prosíme o úhradu za všechny 
členy Vaší rodiny na č. ú. 1240109309/0800. Při platbě je důležité uvádět 
variabilní symbol = číslo popisné. 

Svoz popelnic a kontejnerů na rok 2025: 

Svoz popelnic: svozový den pátek 1x za 14 dní, 26x/rok (první svoz 10.1.2025) 

2,4,6,8,10,12,14,16,18,20,22,24,26,28,30,32,34,36,38,40,42,44,46,48,50,52 

Popelnici připravte k silnici již ve čtvrtek, společnost jezdí v brzkých hod. 
 

Svoz plastů a nápojových kartonů (tetrapaků) a papíru 2025: 

Dle potřeby si sváží obec sama. 
 

Svoz skla (bílé a barevné): 4x ročně svozový den středa: 2, 15, 28, 41 
 

Svoz BIO popelnic: svozový den pondělí (první svoz 14. 4. 2025) 

O Velikonočním pondělí 21. 4. 2025 se BIO popelnice nepojedou. 

Týden: 16,18,20,22,24,26,28,30,32,34,36,38,40,42,44,46,48 

Popelnice vystaveny od 7:00 do 18:00 hod. V letních měs. Od 1. 4. do 30. 11. 
 

Sběrný dvůr: 
V zimních měsících od 1. 12.  do 31. 3. aktuálního roku 

Provozní doba - v lichém týdnu v sobotu od 10:00 hod. do 11:00 hod. 
(dle intervalu svozu popelnic, které jsou také vyváženy v lichém týdnu) 
 

Období letní od 1. 4. do 30. 11. aktuálního roku 
každý týden v sobotu sobota: 10:00 hod do 11:00 hod. 
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• Workshopy Přírodního zahradničení 
 

Workshopy pokračovaly i během prázdnin vždy jednou za měsíc ve čtvrtek. 

Udržovali jsme náš štěrkový záhon a těšili se z jeho barevnosti i bohatého 

osídlení hmyzem. Dokonce se nám v hotelu pro hmyz opravdu ubytovaly 

včelky samotářky. Od jara už máme zase nové plány na úpravu další části 

prostoru před statkem. Ale to je zatím překvapení      . Začínáme opět v lednu, 

16. 1. 2025. 
 

• Pravidelná setkání nejen pro seniory „U nás“ 
 

Od léta jsme upravili setkávání nejen seniorů na každou sudou středu od jedné 

do čtyř odpoledne. Většinou je připraveno nějaké téma, které se společně 

probírá u kávy nebo čaje a něčeho dobrého. Poslední letošní setkání se 

uskuteční 11. 12., kdy se sejdeme ve 13:00 na obecním úřadě v Záměli, 

tentokrát s panem Martinem Vlasákem, správcem Sboru Jednoty Bratrské z 

Rychnova nad Kněžnou, se kterým si budeme povídat o adventním čase. Těšit 

se můžete na vánoční dobroty i hudbu. 

 

Další akce pořádané na Zahradě Dobromysl: 
 

 

V neděli 9. 6. na víkend otevřených zahrad jsme 

i my otevřeli naši přírodní Zahradu Dobromysl a 

uspořádali Den otevřených dveří s 

komentovanými prohlídkami. Přišlo hodně 

návštěvníků a my jsem rádi, že se vám u nás 

líbilo. 

15.6. se na Zahradě Dobromysl uskutečnila 

benefiční akce Letem světem s Filipem, kterou 

pro svého bratra zorganizovala jeho 17letá sestra 

Natálie se svými kamarády ze zájmové skupiny 

mladých při Sdružení SPLAV. Akci navštívilo 
 

spoustu běžců i návštěvníků a splnila svůj účel. Lidé si zasportovali, pobavili 

se a ochutnali spoustu specialit z různých zemí. Všem se tu moc líbilo a 

potřebné finanční prostředky pro Filipa se také vybraly. 

V lednu nebo v únoru bychom rádi uspořádali relaxační setkání s tibetskými 

mísami a zvonky, tak sledujte naše facebookové stránky a obecní vývěsky nebo 

www stránky a někdy se zastavte, rádi vás uvidíme. Najdete nás při 

cyklostezce na Doudleby v Kašparově statku, č. p. 51. 
 

Petra Formánková (731 572 619, petra@sdruzenipslav.cz), 

Jana Fajfrová (777 309 803, jana@sdruzenisplav.cz)  a 

Simona Hyklová (774 377 736, simona@sdruzenisplav.cz) 

  

 

Zpráva o činnosti 

školy 

 ZŠ a MŠ Záměl  
     Na začátku školního roku se naše škola opět otevírá dětem, aby zde prožily 

další nezapomenutelnou kapitolu svého života. Otevírá se pro 41 dětí, které 

vzděláváním provázejí tři učitelé, tři asistenti pedagoga, školní asistent a 

vychovatelka ŠD. Sehraný tým školní jídelny také hlásí připraveno. 

• Letos jsme s radostí uvítali naše prvňáčky, 

kterými jsou David Jansa, Filip Michera, 

Barbora Jedlinská, Sofie Soudská a Mila 

Vajdová. 

• Pro usnadnění přechodu do školního prostředí 

jsme uspořádali adaptační kurz ve Zdobnici, 

kde se noví žáci seznamovali nejen s učiteli, ale 

také se svými spolužáky. Tento stmelovací kurz 

byl zaměřen na budování přátelských vztahů a 

podporu týmové spolupráce, což je pro první 

školní dny velmi důležité. 

• V září jsme zahájili plavecký výcvik v 

Rychnově nad Kněžnou, který je skvělou 

příležitostí naučit se  základy plavání a zlepšit 

dovednosti ve vodě. 

• Na plné obrátky se rozjel celoroční projekt 

100 hodin venku, který zcela přirozeně 

navazuje na dlouhodobý projekt Učíme venku a 

doprovází projekt Les ve škole. 

• Během podzimu jsme navštívili Výstavu 

akvarijních rybiček, která žákům přiblížila 

fascinující svět podvodního života a podnítila 

jejich zájem o ochranu přírody. 

• Starší žáci v rámci projektu „Naše muzeum na 

půdě“ s podporou ŠKODA AUTO navštívili 

muzeum řemesel v Letohradu. Projekt sdílíme s 

komunitním centrem Záměl a expedice do 

Letohradu je první fází projektu, která byla 

zaměřena na získávání důležitých informací o 

původu a druzích řemesel, tradicích a kultuře. 

• Následně jsme se setkali v Záměli na 

Kašparově statku na komunitním sdílení s 

místními rodáky. Děti odhalovaly původ a 

funkci starých předmětů, zajímavých nálezů z 

půdy statku, poslouchaly velmi zajímavá 

vyprávění. 
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• Environmentální projekt Den stromů je 

v rámci badatelské výuky každoročním 

happeningem, zaměřeným na ochranu stromů. 

Žáci ze třetího, čtvrtého a pátého ročníku tento 

projektový den prožili na školní zahradě, kde 

pro ně byla připravena řada experimentů, 

dendrologických a terapeutických aktivit. 

• Celá škola se mohla zapojit i do soutěžní 

výstavy podzimních stromů. Děti z domu 

nosily krásná díla – malby, kresby, koláže, 

prostorové výrobky atd. 

• Stejně jako vloni proběhla tzv. Dračí dílna – 

polytechnický projekt, skvělá příležitost pro 

všechny kreativní duše, dále Drakiáda venku, 

kde děti soutěžily o to, čí drak létá nejvýše. 

• V říjnu byly zahájeny kroužky, a to pondělní 

Albert, kde probíhá hodinová zábava u 

deskových her, v úterý Florbal v tělocvičně, 

kde se děti rozhodně nezastaví, středeční 

Frendlík plný her a písniček v angličtině a ve 

čtvrtek Ateliér Krtek, badatelský kroužek plný 

vůně přírody. 

• Snažíme se maximálně využívat hezkého 

podzimního počasí a spoustu aktivit 

přesouváme ven – přírodovědné předměty k 

tomu úplně vybízí, a nejen ty. Proběhla Stezka 

lesní zvěře, Svatomartinská stezka, Ateliér Les 

aneb pokračování projektu „O patro výš“. 

• Nejmenší děti zhlédly divadlo Tomík mezi 

dinosaury, a to v Městském klubu Sokolovna. 

ve Vamberku. 

• Už jste někde zaslechli slovo Tělocirk? Je to 

projekt, jenž školám  nabízí tak trochu jiné 

pojetí tělesné výchovy zaměřené na techniky 

cirkusu. Této možnosti jsme využili a pozvali 

si do naší školy zkušené lektory z 

CIRQUEONu. Děti vyzkoušely flowerstick, 

žonglování míčky, cirkusové hry nebo 

hooping. V této devadesátiminutové lekci se 

objevily dokonce i drobné prvky akrobacie. 

Rozhodně budeme v novém cirkusu 

pokračovat. Stane se fajn náplní přestávek, 

školní družiny a samozřejmě tělesné výchovy. 

 
 

 
 

 
 

 
 

  

 
 

 starých zemědělských strojů a nářadí na nově 

zrekonstruované půdě nad chlévem. S dětmi ze 

třetí až páté třídy jsme vyrazili v září do Muzea 

řemesel v Letohradě, abychom se podívali, jak 

takové expozice vypadají. Dozvěděli jsme se 

mnoho zajímavého a v říjnu jsme se sešli přímo u 

nás na statku, abychom naplánovali, jak to 

zařídíme u nás. Setkání na Kašparově statku 

proběhlo 23. 10. a sešlo se nás opravdu hodně. 

Nejprve jsme si zazpívali s paní Bohuškou 

Hlaváčkovou lidové a národní písně s 

harmonikou, děti ji opravdu překvapily, kolik 

toho znají. Pak jsme si s panem Krupičkou a 

panem Sršněm prohlédli zemědělské stroje, pluhy 

a kypřiče a dozvěděli se o unikátním otáčecím 

pluhu, který byl vynalezen v Záměli. Nakonec 

jsme si zahráli hru na pojmenování zajímavých 

tajemných předmětů z půdy a stodoly. Ochutnali 

jsme posvícenské koláče a zhlédli ukázková 

videa, jak se dřív pracovalo s koňmi v 

hospodářství. Pokračovat s instalací expozice 

budeme od ledna a slavnostní otevření plánujeme 

na dobu masopustní. 

 

Zahrada Dobromysl 

přírodní zahrada Sdružení SPLAV, z.s. 
 

Pravidelné akce pořádané na Zahradě Dobromysl: 

• Zahradní terapie pro klienty s hendikepem 

Po letních prázdninách jsem od září znovu 

zahájili pravidelná setkávání s klienty z Oblastní 

charity v Rychnově nad Kněžnou a také s klienty 

z Ústavu sociální péče pro mládež v Kvasinách. 

Věnovali jsme se převážně sběru lískových 

oříšků a vyráběli z nich luxusní nutelu s medem. 

V adventu jsme si vyrobili dárky a ozdobičky a 

zpívali koledy s kytarou. Několikrát už jsme také 

se zahradně terapeutickými programy vyjeli za 

klienty z Pečovatelské služby v Kvasinách a za 

klienty z Domova na Stříbrném vrchu v 

Rokytnici v Orlických horách. Naše návštěva je 

potěšila a strávili jsme spolu příjemný čas 

povídáním i drobným tvořením. 
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Kopsovou a pokračovali v kurzu Základy šití na stroji. Zvládli jsme plátěné 

tašky, ozdobné sáčky s levandulí a další výrobky. 

Na konci listopadu jsme vyráběli adventní dekorace na stůl i dveře, bylo nás 

opravdu hodně a povedlo se nám spoustu krásných svícnů a věnečků. Další 

sousedské setkání proběhne zase v lednu 22. 1. a budeme se opět věnovat 

technice Macramé. 
 

• Cvičení Čchi-kung (Orel v hnízdě) 

Každý čtvrtek od pěti odpoledne se pravidelně schází také skupinka 

začátečníků i mírně pokročilých a společně s Janou Fajfrovou se věnují 

zdravotnímu cvičení pro posílení životní síly, zlepšení koordinace a vitality a 

zklidnění mysli. 
 

• Swap 

Jsme moc rádi, že se swapování v naší stodole stalo už tradiční záležitostí pro 

místní, ale i přespolní občany. Podle dotazníku spokojenosti vyplynulo, že vás 

výměna věcí nejenom baví a přijde vám užitečná, ale mnohým z vás pomáhá i 

v těžší sociální situaci. Jako důležité jste také označili to, že při tom pomáháme 

životnímu prostředí a starší věci nemusí skončit na skládce. Swap probíhal celé 

léto, otočilo se v něm neskutečné množství oblečení, hraček, bot i domácích 

potřeb a knih. V říjnu jsme přebytky poslali do Oblastní charity Broumov a 

nepoužitelný textil do firmy Dimatex do Stráže nad Nisou, kde z něho vyrobí 

recyklovaný materiál – RETEXTIL. Ten si my pak zpětně odkoupíme a obecní 

zaměstnanci z něj vyrábí mobiliář (např. odpadkové koše, záhony do zahrady 

nebo lavičky či ploty). Tohle je ukázka opravdové cirkulární ekonomiky v 

praxi. Děkujeme, že nám společně pomáháte nezatěžovat naši planetu. 
 

• Mateřské centrum Paleček 

Každé sudé úterý se od devíti do jedenácti u nás také schází maminky se svými 

dětmi a tráví spolu čas v herničce plné hraček a dětských knih ze Swapu, což je 

další velká výhoda. V listopadu se na obecním úřadě rodiče sešli na přednášce 

paní doktorky Linhartové z Rychnova nad Kněžnou a dozvěděli se spoustu 

užitečných informací o zdraví dítěte 
 

Další akce pořádané v Komunitním centru Záměl: 
V září se také už podruhé sešli na obecním úřadě senioři, aby pokračovali v 

úspěšném školení Jak na chytrý telefon od neziskové organizace Moudrá 

sovička, z.s. podpořené Nadací Vodafone. Naučili se používat Wi-Fi, různé 

funkce fotoaparátu, aplikace WhatsApp, Messenger, Facebook a další. Paní 

lektorka byla moc šikovná a myslím, že to byl velmi hodnotně strávený čas. 
 

• Naše společné muzeum na půdě 

V červnu jsme se dozvěděli, že Nadační fond Škoda Auto vyhodnotil kladně 

naši žádost v grantové výzvě Tady jsme doma, kterou jsme podávali společně 

se Základní a mateřskou školou Záměl a získali jsme dotaci na vybudování 

muzea 

,  

• Blíží se Vánoce a s nimi spojené adventní období, které máme ve škole moc 

rádi. Společně rozsvěcujeme vánoční stromek, přichází Mikuláš s čertem a 

andělem, prostory chodeb i tříd se vánočně ozdobí, zapalujeme adventní 

svíčky, darujeme si laskavé vzkazy a těšíme se na poslední týden, ve kterém 

nás čekají vánoční dílny – výroba vánočního přáníčka, pečení a zdobení 

perníčků, zpívání koled, společně s rodiči náš komunitní rituál Adventní 

spirála, předávání dárků a tradiční výšlap do přírody za zvířátky. 
 

V tuto kouzelnou vánoční dobu si přejme, abychom našli radost v malých 

věcech a sdíleli lásku a štěstí s našimi blízkými. 

Nezapomínejme, že pravá síla Vánoc spočívá v tom, co dáváme, a ne v tom, co 

dostáváme. Přejeme vám krásné svátky plné pohody, zdraví a spokojenosti. 

Za tým ZŠ Mgr. Lukáš Dušánek a Mgr. Eva Klecandrová. 
 

 

 

Zprávičky z naší 

školičky 

 
 

Nastává nám čas Vánoc a my se poohlédneme za první polovinou školního 

roku 2024 – 2025. Všichni jsme se něčemu novému naučili, v něčem se 

zdokonalili a strávili společně příjemné chvíle. 
ZAČÁTEK ŠKOLNÍHO ROKU 

• Počasí nám přálo, a tak jsme si první dny 

v novém školním roce užívali u vody na 

procházkách a výletech. 

• Pomáhali jsme nově příchozím dětem 

adaptovat se na prostředí MŠ, nová 

pravidla a kamarády. I když je to pro děti 

často obtížné, nový adaptační program  

„LOĎKA“ dětem pomohl s postupnou 

adaptací a rychle se z nás stal sehraný tým.  

PODZIM 

• Díky slunnému podzimu jsme mohli spoustu času trávit venku, sbírat 

přírodniny a hrát si s nimi, hrát si na louce, navštívit les a prozkoumat okolí 

krmelce. 

• Věnovali jsme se tématům jako „zelenina“ a „ovoce“, při nichž jsme si 

vyzkoušeli netradiční aktivity, ochutnávky, pečení a vaření. 

• Již tradičně nás se svou pohádkou navštívilo divadlo JOJO, které děti do 

svého představení vždy zapojí. 

• Navštívili jsme knihovnu v Kostelci, kde jsme si v dětském oddělení 

prohlédli spoustu zajímavých knížek a paní knihovnice pro nás měla 

nachystaný vzdělávací program „O Budulínkovi“, který se dětem moc líbil. 

• Na konci října nás čekala Halloweenská párty, kdy se děti převlékají do 

různých kostýmů a plní strašidelné úkoly. 
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• Neopomenuli jsme ani českou tradici a na Dušičky 

jsme navštívili hřbitov a rozsvítili svíčky 

opomenutým hrobům. 

• Především kluky zaujala návštěva AGROSERVISU 

Záměl, kde jsme obdivovali velikosti a funkce 

zemědělských strojů.                ZIMA 

• Na začátku zimy jsme přivítali Sv. Martina, který 

nám bohužel místo sněhu přivezl mlhu, ale přesto 

jsme si upekli svatomartinské rohlíčky. 

• Počasí začalo být pochmurné a my se pověnovali 

tématu bacily. Uvařili si bylinné čaje a přijela paní s 

interaktivním programem „čarování s bylinkami“, 

kdy děti poznávaly bylinky, sázely květiny a 

pomáhaly skřítkům. I přesto, některé z nás bacil 

skolil. 

• Na konci listopadu se malé děti zúčastnily projektu 

„O patro výš“, při kterém jsme společně se školáky 

třetí třídy vyráběli ježky z brambor, stavěli jim 

domečky z listí a klacíků a vytvořili si barevnou lesní 

výstavu. 

• Rozsvěcení vánočního stromečku jsme obohatili 

svým vystoupením, za které jsme sklidili potlesk. 

• Na začátku prosince jsme postavili prvního 

sněhuláka, začali jsme si povídat o adventu a pomalu 

se těšit na Ježíška. 

• Navštívil nás Mikuláš s andělem a čertíkem, kdy 

děti statečně předvedly svá vystoupení a dostaly 

sladkou odměnu.            CO NÁS JEŠTĚ ČEKÁ 

• Vánoční besídka pro rodiče a blízké, na kterou 

trénujeme vystoupení, a moc se těšíme. 

• Výlet do letohradského muzea řemesel na výstavu 

betlémů. 

• Zdobení vánočního stromečku, pečení cukroví a 

čekání na Ježíška. 

• Společné zpívání koled se školou. 

• A doufejme i hry na sněhu a sáňkování. Na závěr 

patří poděkování rodičům za spolupráci, komunikaci 

a především důvěru, kterou v nás vkládáte. 

Děkujeme. Přejeme Vám veselé Vánoce, ať se splní 

všechna Vaše přání a ať prožijete tento čas v kruhu 

 
 

 

 
 

 
rodiny a přátel v klidu a pohodě. Do nového roku hodně zdraví, štěstí a 

úspěchů. Ať je pro Vás každý den plný lásky, radosti a pohody. 

Za MŠ Jirečková Kristýna 
 

  

Přehled plánovaných akcí v roce 2025 

4. 1. 25 Tříkrálová sbírka 
Leden, únor Beseda s promítáním 

5. 4. 25 Velikonoční výstava 

1. 5. 25 Putování ke studánkám 

10. 5. 25 Pochod přes tři hrady – kontrola  - Floriánkova stezka – 

soutěže a program  pro děti 

červen Výstava tematická + akce pro školní výlet 

prázdniny Promenáda v kloboucích 

28. 9. 25 Svátek Sv. Václava pečení nejen chleba 

27. 10. 25 Lampiónový průvod 

5. 12. 25 Čertovské rojení 

24. 12. 25 Betlémské světlo a živý betlém, Výstava betlémů 

celý rok Záchrana památky - brigády 

Srdečně zveme na uvedené akce. Změna programu vyhrazena. 

Aktuální a podrobnější informace na www.mavlast.eu 

 

  
 

Komunitním centrum Záměl a Zahrada Dobromysl 
V bývalém Kašparově statku již dva roky funguje komunitní prostor určený 

pro setkávání lidí. Letos se v areálu statku a přilehlé přírodní zahrady 

Dobromysl konalo přes 160 setkání. Komunitní centrum je bezbariérové a jeho 

provoz je spolufinancován Evropskou unií. Díky tomu vám všechny akce 

můžeme nabízet zdarma. Místní akční skupina SPLAV na něj získala dotaci od 

Ministerstva práce a sociálních věcí spolu s dalšími 4 partnery v území (obec 

Záměl, obec Bartošovice v O.h., Sdružení Neratov, z.s. a Jednota bratrská 

Rychnov n. K). Tříletý projekt cílí hlavně na podporu osob ohrožených soc. 

vyloučením, rodiny s dětmi a seniory. 
 

 

Pravidelné akce pořádané v Komunitním centru: 
 

• Sousedská tvořivá setkání 

Naše pravidelná sousedská setkání měla přes léto pauzu. Sešli jsme se poprvé 

2. října, kdy jsme se naučili využít suché denivkové listy a uvázat z nich krásné 

podložky pod hrnce a konvice. Posledního října jsme si opět pozvali paní 

Moniku. 
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     Koncem školního roku a prázdnin jsme uspořádali programy pro školáky. 

Děti si mohly ověřit různé dovednosti, které v minulosti patřily ke 

každodennímu životu na vesnici. 

     Akci „Slavností chleba“, na kterou se pokaždé těšíme, se nám letos z 

důvodu nemoci zhatila. Vše bylo připraveno, ale bohužel. Avizovaná beseda s 

numismatikem o mincích, bankovkách a měnách spojená s promítáním tudíž 

byla odložena. Plánujeme ji uskutečnit po Novém roce v náhradním termínu na 

Obci. 

     Každoroční lampionový průvod v předvečer 28.října se vydařil. Děti si užily 

nejen průvod pestrých lampionových světélek, ale i odměny a teplý punč. 

Svítící náramky daly podnět k radovánkám na hřišti, kdy temnotu osvětloval 

měsíc. Cestou zpět jsme rozsvítili svíčky u Pomníku padlých. 

     Čertovské rojení, tradice, kdy na svátek svatého Mikuláše je u Karla IV. 

připravena pro čertíky čertovská škola, byla předposlední akcí tohoto roku. 

Čertovská učitelka rozdávala úkoly, učila čertíky přikládat pod kotel a jiným 

čertovským nezbednostem. U zápisu obdržel každý čertík bonbon, aby mu lépe 

učení šlo. Absolventi na konci obdrželi pravé čertovské vysvědčení. Na závěr 

přišel Mikuláš s čertem a dvěma anděly, kteří rozdali připravené balíčky s 

ovocem a sladkostmi. Jejich obsah byl převážně od sponzorů. Děkujeme. 

Rozdáno bylo 48 balíčků.  Pro zahřátí a dobrou náladu byl čertovský punč. 

Zbylé balíčky jsme dali do školní jídelny k rozdání školákům. 

     Poslední akcí letošního roku by měla být sváteční hodinka u živého betlému 

s rozdáváním betlémského světla na Štědrý den od 10.00 hodin. Sraz andělů, 

andělíčků, andílků, kteří za přítomnost u jesliček získají malý dárek. Pro 

přítomné je to příležitost pozdravit se se sousedy a popřát požehnané a klidné 

svátky vánoční, ochutnat svařák, zazpívat si koledy a pozdravit „našeho 

Ježíška“. Jak ten čas chvátá…. letos už přivítáme patnáctého v pořadí. 

V Hostinci u Karla IV. bude výstava betlémů. 

     Letos jsme opět, po dobu šesti měsíců, zaměstnali na částečný úvazek 2 

ženy z  ÚP. 

     Děkujeme za podporu našim příznivcům, obci Záměl za finanční příspěvek 

na režii spolku a pochopitelně všem dalším sponzorům – TERCIE – ovoce pro 

děti,  pivovar CLOOK, p. Daňsa, pan Grulich a další.  Děkujeme.  

     V lednu 2025 máme plán pořádání besedy o mincích, bankovkách a 

měnách. Konala by se v budově OÚ. 

     Prosíme zájemce z řad dětí i dospělých, kteří by nám chtěli pomoci s 

Tříkrálovou sbírkou, aby se ozvali na telefon nebo osobně u paní Trejtnarové 

nebo Červinkové Marie. 

Naše krásná vesnička se rozrůstá o další ulici, a proto sháníme další partu do 

skupinek. 

     Až si domů od nás odnesete Betlémské světlo, přejeme, aby svítilo nejen ve 

Vašich domácnostech o Vánocích, ale aby po celý příští rok hořel plamínek 

pravdy a lásky ve Vašich srdcích. 

Krásné Vánoce i šťastný nový rok 2025.              Za spolek Marie Trejtnarová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

~ ~ ~   TVORBY  V  KNIHOVNĚ  v pondělí od 15:00 do 16:30 ~ ~ ~ 

 OBECNÍ   KNIHOVNA 
 

Otevřeno pondělí a středu 8.00 – 11.00 13.00 – 17.00 hod. 
 

Prázdniny plné zážitků, radosti a smíchu 

skončily a opět se děti vrátily do lavic. 

Setkáváme se v novém školním roce v jiné 

sestavě a tentokráte samá děvčátka. Naše 

vyrábění se tedy bude více týkat ručních prací. 

Dozvěděla jsem se, že ve škole neprobíhá 

kroužek „panenka“, a tak jsem dívkám navrhla, 

že můžeme víc pracovat s vlnou a vyrábět si 

hodnotné výrobky. První vyrábění proběhlo 

v týdnu knihoven 7.–13. 10.. Téma týdne bylo 

„životem s knihou“. Děvčata vyráběla kaštanová 

ptáčátka. Nakombinovala kaštany s ořechy a 

ptačím peřím. Při druhém setkání si zkusila ušít 

knoflík na kabátek sovám z filcu. Upevnila ho na 

rolky od toaletního papíru, dozdobila křídly a 

vzniklo spoustu barevných soviček. Slibované 

houby z brambor se změnily v domečky pro 

šmoulí postavičky. Eliška našla obrázkovou 

knihu šmoulů a podle toho vzniklo šmoulí 

městečko. Po podzimních prázdninách 28. 10. 

jsme měli vyrobit z šišek tučňáky. Místo toho 

děvčata vytvořila ze šišek skřítky. Z filcu 

vznikali i ježci a tělo doplnila jedna velká 

barevná bambule (viz fotografie). Děvčata dala 

přednost barevným vlnám. Na konci listopadu 

jsme dvakrát nevyráběli. První pondělí 

v prosinci děvčata si vytvořila Andělky ze 

záclonek a sádrových hlaviček. Adventní 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

kalendář bude vznikat již při 

probíhajícím adventu. Svícen 

ze sklenic dozdobíme 

v poslední výtvarné hodině 

před Vánoci. Při prvním setkání 

v novém roce budeme mít herní 

pondělí.  

Díky ručním pracím u nás dochází k redukci stresu, snižuje se pocit napětí, 

odpočineme si a cítíme se spokojenější. A tím bychom si mohli popřát i do 

Nového roku. Ať prožíváme hodně veselosti, spokojenosti, radosti a hlavně 

k tomu všemu hodně zdraví.                          Vaše knihovnice Pavlína Pleslová 
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SPORTOVNÍ KLUB 

SK ZÁMĚL 
 

     Zdravíme všechny příznivce sportu a pohybu a do nadcházejících zimních 

měsíců přejeme hezké dny. V následujících řádcích bychom se s vámi rádi 

podělili o novinky za uplynulé období a nabídli možnost účastnit se 

sportovních aktivit, které jsou stále otevřené všem novým zájemcům. Pro 

obnovení sportovního náčiní jsme opět využili finance z poskytovaných dotací 

Národní sportovní agentury a České unie sportu a mohli jsme tak pořídit nové a 

pěkné cvičební pomůcky. 
 

Příspěvek od České unie sportu 

Česká unie sportu poskytla finanční příspěvek ve výši 5.000,- Kč na pořízení 

dresů pro oddíl stolního tenisu, který se aktivně účastní soutěží a reprezentuje 

obec Záměl. Dresy byly zakoupeny v celkové hodnotě 5.340,- Kč. 
 

Dotace od Národní sportovní agentury 

Žádost o dotaci na pořízení vybavení byla podána dne 29. 12. 2023 a 

rozhodnutí o přidělení dotace ve výši 21.528,- Kč jsme obdrželi 8. 6. 2024. Z 

této dotace jsme pořídili vybavení určené pro sportovní aktivity dětí a mládeže 

ve věku 4 až 19 let v celkové výši 21.975,- Kč a vybavení jsme koupili u čtyř 

různých prodejců sportovního náčiní. 

- 1x dřevěná čalouněná gymnastická kladina MASTER, nosnost 100 kg, délka 

240 cm, šířka 10 cm, výška 30 cm, v hodnotě 5.790,- Kč 

- 10x bedýnka pro step SEDCO 78x30x10-20 cm černá/modrá,  10x rozlišovací 

dres děrovaný ORANŽOVÁ RICHMORAL a 10x rozlišovací dres děrovaný 

ZELENÁ RICHMORAL, Set Hula Hoop Aero 80 gymnastická obruč 10 ks a 

vozík/klec na míče SEDCO SKLÁDACÍ 90x66,5x80 cm modrá - vše v 

celkové hodnotě 13.072,- Kč 

- 10x školní hladký balón P.V.C. - průměr 220mm, hmotnost 160g v celkové 

hodnotě 1.920,- Kč Sportovní klub. 

- 4x obruč na moderní gymnastiku 50 cm zelená, 3x kroužek na potápění 

pestrobarevný, vše v hodnotě 1.193,- Kč 

 

Veškeré nově zakoupené vybavení, pořízené z 

dotace, má udržitelnost 10 let.  Proto jsme pro 

ně vyhradili prostor místnosti, která navazuje na 

tělocvičnu. Nově je tato místnost uzamčena a 

klíče mají k dispozici vedoucí oddílů, kteří cvičí 

s dětmi, a zástupci MŠ a ZŠ Záměl. Původní 

vybavení místnosti bylo přesunuto do spojovací místnosti mezi tělocvičnou a 

školou. V prosinci 2024 za SK Záměl podáme žádost o dotaci s cílem zakoupit 

odrazovou trampolínu pro nejmenší děti, případně rozkládací klín. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Spolek měl v nájmu pozemek za budovou Paďourových, kde byly pařeniště 

a záhony na pěstování květin. Byl zde i plechový sklad na potřebný materiál a 

pomůcky. Po předání budovy původním majitelům byl spolku poskytnut 

pozemek za náhonem, kde byla zbudována čtyři pařeniště. 

     Spolek byl v minulosti několikrát oceněn – v roce 1967 OV ČZS a v roce 

1973 čestným diplomem za úspěšnou činnost a za soutěž ČZS. V roce 2007 

nám byl za úspěšnou činnost udělen pamětní list u příležitosti výročí svazu. 

Nejvyšší ocenění naší práce je bronzová medaile pro náš spolek z roku 2012. 

     Od roku 1997 jsme se zúčastňovali oblastních výstav v Častolovicích. 

Účastnili jsme se také akcí v rámci výročí obcí a škol v Potštejně a Záměli. Již 

po desáté organizujeme Adventní a Velikonoční výstavy. 
 

     Bohužel pro nepřízeň počasí byly oslavy přeloženy na náhradní termín. Ani  

tomuto termínu počasí mnoho nepřálo. Oslavy proběhly přesto důstojně. Náš 

spolek měl spolu s ostatními spolky malou výstavku na panelu propůjčeném 

obcí, kde jsme na jedné straně měli vzpomínku na historii spolku a na druhé 

jsme se věnovali současné činnosti. Výstavka byla doplněna výpěstky členů a 

dekoracemi z květin, trav a zeleně. 

     Na konci října jsme zazimovali záhony, růže, uklidili truhlíky, mísy. Tím 

jsme ukončili pro tento rok naši hospodářskou činnost a splnili závazek obci o 

starost se zkrášlováním středu naší obce. 

     Posledním počinem je každoroční již tradiční Adventní výstava. Letos se 

konala již podesáté. Pořadatelé i vystavující se snažili navodit návštěvníkům 

hezký adventní čas. Z výstavy si mohli návštěvníci odnést pěkné a chutné 

výrobky a také vánoční náladu. Nikdo neodcházel s prázdnou. 

     To je stručně o činnosti zahrádkářů. Chcete-li se stát zahrádkářem nejen na 

své zahrádce, máme pro Vás dveře otevřené. 

Pro zpravodaj sepsal Kubalík Zdeněk, předseda spolku 

 

 

Má vlast - můj domov o.s. 

Milí čtenáři obecního Zpravodaje! 

 

     Jak čas letí, chci se s Vámi podělit o  aktivity našeho spolku v druhém 

pololetí letošního roku. 

     Jako v uplynulých letech, tak i letos se v měsíci červenci konala Promenáda 

v kloboucích, která korsovala po levém břehu řeky Orlice proti vodě z 

doudlebského zámku do Záměle ke Karlu IV. Tentokrát bez kočárků. Porota 

hodnotila různorodé pokrývky hlavy, opět nám zahrála i muzika. O příjemnou 

atmosféru se postarali sami účastníci. Pohoštění zajistil náš spolek. Příští 

ročník by měl být opět s promenádou kočárků. 
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     Začátek organizované činnosti zahrádkářského spolku v Potštejně se datuje 

do roku 1949, kdy  na ustanovující schůzi v restauraci ARCO byl zvolen první 

výbor v čele s předsedou přítelem Josefem Zabloudilem. Tento spolek živelně 

vznikl o osm let dříve než Československý zahrádkářský svaz. 

     Ustanovující schůzi byl přítomen zahrádkářský odborník a propagátor 

zahrádkářské činnosti přítel Kuřátko z Malšovic. Členy prvního výboru byli 

přátelé Vilém Dyntar, Karel Březina, Ladislav Frydrych a Ladislav Rýznar. 

     Činnost spolku byla zpočátku zaměřena na obstarávání výsadbového 

materiálu – stromků a keřů a zajišťování umělých hnojiv, kterých byl v 

poválečných časech nedostatek. V roce 1953 byl do čela spolku zvolen přítel 

Ladislav Frydrych. Ten  ji vedl až do své smrti v roce 1967. Nahradil jej přítel 

Vilém Malina, jenž vedl spolek do roku 1975, kdy byl do čela spolku zvolen 

přítel Ladislav Rýznar. Ten tuto funkci zastával do roku 1986. Od roku 1986 

vedl spolek přítel Jiří Praus až do roku 1993. Od roku 1993 byla předsedou 

zvolena přítelkyně Danuše Vanická, která ji vedla až do své smrti v roce 2006. 

Do výroční schůze v roce 2007 vedl spolek místopředseda Jiří Praus. Od roku 

2007 do dneška vede spolek přítel Zdeněk Kubalík. 
 

 

  

 

Členská základna se postupně rozrůstala a začala sdružovat zahrádkáře z obcí 

Potštejn, Záměl a Proruby. V té době bylo organizováno 130 zahrádkářů. 

     Spolek se krom zahrádkářské činnosti zaměřoval i na společenskou činnost. 

Pořádal samostatné výstavy květin a ovoce. Pořádány byly i zahrádkářské 

plesy. Vyhledávány členstvem byly i zájezdy, a to i zahraniční. 

     Hospodářská činnost byla byla po dobu jejího trvání činorodá. Spolek 

zajišťoval pro své členy i ostatní obyvatele Potštejna a Záměle stromky, keře, 

růže, hnojiva, vápenec apod. Pro obec bylo rozhodnuto zřizovat a osazovat 

záhony květin a po zbourání starého mlýna byl zbudován a osázen na jeho 

místě parčík. Postupně byly zřizovány záhony u kostela, zdravotního střediska 

a podél hlavní silnice. Hezké byly i záhony opatřená prostranství u prodejny 

potravin. Spolek měl smlouvu na výkup ovoce a bobulovin s družstvem 

Jednota v Kostelci nad Orlicí. Přítel Zabloudil moštoval na jednoduchém 

zařízení mnoho metráků ovoce našich členů i ostatních obyvatel obcí. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Všem cvičitelům děkujeme za trpělivou a výborně odvedenou práci při 

vedení oddílů a děkujeme také všem, kteří se na organizaci podílejí. Především 

u kroužků dětí je tato pomoc důležitá pro zajištění plynulého chodu sportování 

a bezpečnosti. Velmi si ceníme práce všech cvičitelů, která umožňuje 

navštěvovat malým i velkým sportovcům organizované sportovní aktivity a 

srdečně zveme sportovní nadšence a příznivce sportu, aby se přišli podívat, 

zasportovali si s námi a případně se i stali spoluorganizátorem sportovního 

oddílu. Za spolupráci také děkujeme obci Záměl, HZS Záměl a všem 

dobrovolníkům. Za Sportovní klub přejeme všem spoluobčanům příjemné 

prožití svátků vánočních a v novém roce 2025 zdraví, radost z pohybu a 

pohodové dny. Pohyb je život, přidejte se k nám! 
 

Pravidelná zájmová setkávání dětí a dospělých 
 

Cvičení předškoláků a školkových dětí, pondělí 14,30-16,00 hod.  – H. Myšáková 

Letos jsme začali s dětmi cvičit 9. září. Některé děti odešly do školy a nové 

nastoupily na jejich místa - přihlásilo se nám celkem 14 cvičenců. Všichni jsou 

šikovní – každý na něco jiného – ale společně trávíme 1,5 hodiny v tělocvičně 

s radostí a úsměvem. Procvičujeme chytání a házení míčů, jak na cíl, tak do 

dálky nebo výšky. Děti rády také cvičí na nářadí - přeskok přes „ovečku“ (malá 

koza). Oblíbené jsou kruhy, na kterých se houpou, dělají kotrmelce a zkoušíme 

i stojky. Ribstole se zavěšenou lavičkou nám slouží k překonávání výšek a 

držení rovnováhy. Oblíbená jsou rovněž bradla, na kterých posilují hlavně ruce 

a zpevňují si celé tělo. Už také testujeme novou kladinku, ze které mají blízko 

na zem. Zkoušíme i soutěžit v překonávání překážkové dráhy. Děti si 

porovnávají mezi sebou dosažené časy a motivují se tak ke zlepšování. Na 

závěr každého cvičení si společně zahrajeme různé hry. Těší nás, že děti dělají 

pokroky, zlepšují se a mají ze cvičení radost – to je pro nás odměna. Na jaře 

uspořádáme tradiční pětiboj – přijďte se podívat na krásnou tělocvičnu a 

povzbudit soutěžící. Jste všichni vítáni. 

Pavel Vodehnal, Bohuška Machová, Věrka Fikejzová, sepsala Hanka 

Myšáková 
 

Cvičení pro školáky,1. až 4. ročník, čtvrtek 16,00-17,00 hod. - H. Myšáková 

Poprvé jsme se sešli 12. září a děti se postupně přihlašují – teď jich chodí 8. 

Těší nás, že děti navazují na předchozí cvičení předškoláků – pokračují a dál se 

zdokonalují – na bradlech už nacvičujeme celé sestavy. Novou kladinu si 

oblíbila hlavně děvčata – zkouší na ní i hvězdy. Na lanech se nejen houpou, ale 

už zkouší i šplhat. Někomu to jde lépe, ale snaží se všichni. Mezi dětmi je 

velmi oblíbená švédská bedna – zvládají různé přeskoky i přemety. A také 

překážková dráha, která se různě upravuje. Začali mezi nás chodit rodiče dětí, 

což vítáme a oceňujeme. Byli bychom rádi, kdyby se k nám připojilo více 

rodičů – cvičitelů. Byla by lepší zastupitelnost a zlepšil by se i věkový průměr 

cvičitelů. 

Sportu a pohybu ZDAR, Hanka Myšáková a Pavel Vodehnal 
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Rekreační volejbal, čtvrtek 19,00 hod. – M. Jindrásková 

Přes léto se hrál beach volejbal na pískovém hřišti u Sršňových. Tímto 

děkujeme za možnost využití jejich hřiště. Sešli jsme se i na hřišti u tělocvičny, 

kde jsme měli volejbal spojený s grilováním a dobrým mokem. V létě jsme se 

zúčastnili turnaje Memoriál Bohumila Bečičky smíšených družstev ve 

Chlenech, který se konal dne 10. 8. 2024. Opět jsme se umístili na krásném 

prvním místě odzadu, tedy pátí. Od podzimu se setkáváme pravidelně každý 

čtvrtek od 19 hod. v tělocvičně ZŠ Záměl. Máme velké rozpětí věku hráčů, od 

20 let až převyšující věk 80 let. Přijďte si s námi zahrát. 
 

Kondiční cvičení, pondělí 18,00-19,00 hod. – M. Sršňová, M. Jindrásková 

Kondiční cvičení bylo zahájeno 16. 9. 2024 s posezením v Penzionu Orlice a 

pravidelně cvičíme každé pondělí od 18 hodin. Stabilně se schází 15 cvičenek 

jak ze Záměle, tak z blízkého okolí, z Doudleb nad Orlicí, Potštejna a 

Vamberka. Do cvičení jsou zakomponovány cviky overbalem a tyčí. Hodina je 

rozdělena do tří částí, cca po 20 minutách - na zahřátí, posilování a 

protahování. V předcvičování se střídají Marie Sršňová a Milena Jindrásková. 
 

Florbal, úterý 16,10 hod.– J. Kotlář 

Dobrý den, ahoj, jen v krátkosti o naší snaze se každé úterý setkávat s touhou 

po zdokonalení florbalových dovedností a dobrého pocitu se zpotit. Trošku 

narážíme na pravidelnou docházku a marodku hráčů, a proto si dovolím pozvat 

mezi nás další, kteří by měli chuť a odhodlání se něčemu přiučit a zacvičit si. 

Každý je vítán a může se přijít podívat a vyzkoušet. Tedy úterý od 16/10 před 

tělocvičnou. Dovolte mi všem popřát krásné vánoční svátky, hodně zdraví do 

dalších roků a pro mládežníky snad jen omezený prostor u počítačů a trošku 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Na konci srpna jsme se tradičně sešli s manželkami a s jejich rodinami u 

Pilského rybníka, kde jsme měli možnost při degustaci medovin a opékání 

selete probrat potřebné informace ohledně naší organizace, léčení a popovídat o 

všem možném. 

     V říjnu jsme se aktivně účastnili výročí obce Potštejn. Instalovali jsme 

výstavku historického a současného medometu, odvíčkovacího zařízení a 

ometače včel. Také jsme instalovali nástěnky, kde se mohli návštěvníci 

seznámit se životem včel a fotografiemi z naší činnosti. Rovněž jsme tam měli 

ukázku docela velkého množství Varroa Destructor. Bylo možné si jej pod 

lupou prohlédnout. Rovněž byli přítomni včelařky a včelaři, kteří odpovídali na 

otázky návštěvníků. 

     V polovině prosince plánujeme „První vánoční setkání přátel včel“, které 

bude jak jinak než o včelách, jak to dělám, jak to dělají jinde, jak to asi budeme 

muset dělat jinak, novinky o asijské sršni apod. 

     Za celou naši organizaci přeji Všem spoluobčanům Potštejna a Záměle 

klidné a pohodové vánoční svátky a zdraví do dalšího roku. 

Zpracoval Milan Pleva, jednatel ZO Záměl – Potštejn 
 

 

ZAHRÁDKÁŘI 
 

Na úplném závěru 

června náš spolek hostil 

zasedání Územní rady z 

Rychnova.     Rádi jsme 

se pochlubili svojí 

činností pro obec, což  
potvrdil i pan starosta Petr Dostál, který se jednání zúčastnil. Hostům jsme 

vyjednali exkurzi v místním pivovaru CLOCK. Cestou jsme jim ukázali 

záhony a truhlíky, o něž se staráme. 

     Již se stává normou, že léta bývají velmi teplá a suchá. I letos jsme měli 

hodně práce se zaléváním. Členové a členky našeho spolku zaléváním strávili 

mnoho hodin letních podvečerů. Díky spolupráci s obecním úřadem jsme měli 

v nádrži vždy dostatek vody. Výhodou byl fakt, že za sucha neroste ani plevel. 

Záhony růží, které koření velmi hluboko a netrpí tolik vláhovým deficitem, 

dělaly parádu a zdobily střed obce po celé léto a bohatě kvetly prakticky až do 

konce podzimu. 

     Výbor připravoval podzimní výlet na zámek Sychrov. Na výlet jsme jeli 7. 

září. Počasí nám přálo. Zastávku jsme měli v Jičíně, kde jsme si prohlédli 

Valdštejnovo historické náměstí a občerstvili se na další cestu. Ti zdatnější 

zdolali schody Valdštejnské brány s krásným výhledem na blízké i daleké okolí 

Jičína. Zámku Sychrov, kam jsme se chtěli podívat již před covidem, jsme 

věnovali celé odpoledne. Po prohlídce zámku jsme se občerstvili v zámecké 

kavárně a spokojeni se vrátili domů. Výlet se vydařil. 

     Týden po výletě jsme se připravovali na oslavy výročí založení obce a 

pohybu navíc – to je nejvíc. Jan Kotlář, Záměl 241  zároveň i na výročí 75 let od založení našeho spolku. 
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Včelařská 

organizace 

Záměl-Potštejn 
 

     Tak nám opět uběhl  další rok a my bilancujeme jeho úspěšnost. Máme 

radost z toho, že jsme letos zazimovali 328 včelstev a nyní se těšíme se na jaro. 

 
 

     Tento rok byl hodně výjimečný, 

protože jaro přišlo velice brzy, bylo 

chladné. Včely na to nebyly 

připravené, matička se teprve 

rozplodovávala, a tak ovocné stromy, 

pokud nezmrzly,  rychle odkvetly bez 

výrazného opýlení a snůšky. Léto bylo 

dobré, ale na podzim začaly hojně 

včely nosit tzv. melicitozu. 

Melecitózní, neboli cementový med 

pochází z medovice s vysokým 

obsahem rychle krystalizujícího 

trichasaridu melecitózy. Včely ji 

najdou na stromech se mšicemi. 

Donesená medovice krystalizuje do tří 

dnů a pak ji nelze vytočit. Včely ji při 

zimování nemohou odebírat a hynou 

tedy hladem nebo na silnou úplavici.  

To  

znamená, že se musí ze včelstva odebrat a honem nakrmit.  Na jaře také mimo 

jiné uvidíme, jak se nám to podařilo. Výbor naší ZO se schází pravidelně každý 

měsíc v hojném počtu. 

     V letních a podzimních měsících jsme léčili proti roztoči Varroa Destructor. 

Měli jsme nakoupená léčiva, a tak jsme mohli jako v loňském roce léčit v celé 

organizaci všichni ve stejném termínu. To má velký význam pro omezení 

nákazy tohoto roztoče mezi našimi stanovišti. Přesto vidíme, že ani tato 

opatření nejsou dostatečná a budeme muset změnit i péči a zákroky ve 

včelstvech během roku, aby se populace roztoče snížila již v létě. Je to situace 

v celé republice stejná, někde i horší. V současné době doléčujeme podle 

nařízení veterinární správy. Na jaře nás opět čeká odběr vzorků a pak budeme 

vědět, jak úspěšně se nám podařilo roztoče z našich včelstvech vyhubit. 

     Jako každoročně byl na hradě instalován a osazen včelami ukázkový úl. Pan 

Vondřejc o něj pečlivě pečuje po celou letní sezónu a následně jej přestěhuje 

do normálního úlu, nakrmí, zaléčí a zazimuje.  Děkujeme za tuto péči, protože 

včelky jsou návštěvníky hradu obdivovány. 

 

 
 

Zámělský Gladiátor – M. Dvořák 

Kroužek Zámělský Gladiátor je bohužel z organizačních důvodů dočasně 

přerušen, chybí nám parťák na vedení hodin. Pokud čtete tyto řádky a 

přemýšlíte, že byste rádi sportovali s dětmi, předali jim své zkušenosti a 

motivovali je k tréninku a soutěžím, budeme rádi, pokud se ozvete. Sportu 

zdar! 
 

Stolní tenis – T. Krupička 

Jako každý rok po letní přestávce, zahájil oddíl stolního tenisu svojí další 

sezonu se začátkem školního roku v měsíci září. Pro letošní ročník má šest 

členů a pokračuje v činnosti podle zaběhnuté šablony. To znamená tréninky v 

úterý od 17.30 hodin a v pátek od 18.30 soutěžní utkání, která hraje v 

regionální soutěži 4. třídy. Protože se hodně vydařily některé zápasy, je dvě 

soutěžní kola před ukončením první poloviny v tabulce na třetím místě. 

Doufáme, že se podobně bude dařit i v dalších zápasech a bude se i nadále 

držet v blízkosti čela tabulky. Znovu připomínáme, že každé úterý při tréninku 

mají příchozí možnost zkusit si tento pěkný sport, případně doprovodit svoje 

děti. 
 

Rekreační fotbal, úterý 19,00 hod. – M. Svoboda 

Od začátku října hrajeme rekreační fotbal v místní tělocvičně, nově úterky od 

19:00 hodin. Po dlouhých letech se změna hracího dne z neděle na úterý zatím 

jeví jako posun dopředu, co se týká účasti hráčů. Do konce února budeme 

chodit hrát fotbal pravidelně. Od března bude záležet na účasti minimálně šesti 

hráčů na hrací den, zda budeme v hraní pokračovat i v dalších měsících. Bez 

účasti přespolních hráčů bychom se již mnoho let nedali dohromady. Letos se 

rozrostly naše řady o tři nové mladé hráče ze Záměle. Budeme rádi, pokud se 

přidá někdo další. 

Za rekreační fotbal sepsal a přeje všem hezké Vánoce a do nového roku pevné 

zdraví, štěstí a pohodu nejen při sportu Marcel Svoboda. 
 

Kontakty na cvičitele Sportovního klubu Záměl jsou uvedeny na internetových 

stránkách obce Záměl www.obeczamel.cz, v liště Kultura, spolky a volný čas a 

následně v levém menu Sportovní klub. 

Veselé Vánoce a prima rok 2025!                 Za kolektiv cvičitelů Lada Novotná 
 

Mateřské centrum Paleček úterý – Milena Jindrásková 
Nejen maminky s dětmi Mateřského centra (dále jen 

MC) se scházely i přes léto, jednou za čtrnáct dní v 

herně a jednou za čtrnáct dní na zahradě MŠ a ZŠ 

Záměl. O prázdninách mezi nás zavítaly i starší 

děti. Od podzimu maminky s dětmi chodí v sudý 

týden do herny v Komunitním centru Záměl a v  

lichý týden si chodíme s dětmi zadovádět do tělocvičny. Až se hodně ochladí, 

budeme se scházet již jen v herně v Komunitním centru Záměl a to z toho 
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důvodu, že pro malé děti je v tělocvičně chladno. Tímto děkujeme starostovi 

obce Záměl za prostory v Komunitním centru Záměl a ředitelce MŠ a ZŠ 

Záměl za možnost využití tělocvičny. 

     Vedli jsme několik diskuzí na změnu dne setkávání MC, ale vždy jsme na 

něco narazili. V pondělí, v úterý a ve středu je plavání kojenců v Rychnově nad 

Kněžnou. Ve čtvrtek a v pátek probíhá kurz plavání dětí ve Vamberku 

pořádaných Svet-deti.cz. Ve čtvrtek jezdí do Komunitního centra 

hendikepovaní klienti z Kvasin či klienti z Oblastní charity v Rychnově nad 

Kněžnou a MC v pátek je bezpředmětný, jelikož spousta rodičů s dětmi odjíždí 

ke svým babičkám a dědečkům nebo mají jiné aktivity navazující na víkend. 

Proto nadále zůstal úterní den dnem setkávání v MC. 

     S ohledem na změny zákonů a to, že se zkrátila mateřská dovolená a též je 

tlak na to, aby již maminky dvouletých dětí pracovaly, setkávání maminek s 

dětmi v MC poroste na významu. Díky přítomnosti maminek nebo tatínků či 

dalších blízkých v MC se děti cítí jistější, lépe se socializují, poznávají se, hrají 

si, ale i se škorpí. A i když si spolu děti nehrají, to, že se znají, napomáhá ke 

snížení stresové situace (traumat) u dítěte při nástupu do dětské skupiny nebo 

do mateřské školky. Hlavní důvod je prostý, děti v MC při svých aktivitách s 

dalšími dětmi měly za zády někoho blízkého, měly oporu - nebyly na to samy. 

Na této skutečnosti se shodlo mnoho maminek průřezem generací. 

     Vládou byla vypsána dotace pro obce na vybudování dětské skupiny, která 

by byla součástí školy a nacházela by se v Komunitním centru Záměl. Zda se 

tento projekt zrealizuje, se dozvíme v následujících týdnech či měsících. 

Dětská skupina je určena pro děti ve věku od 1 roku a výše. Z ní by děti přešly 

do mateřské školky. Právě dětská skupina by navazovala na Mateřské centrum. 

     Děkujeme Petře Formánkové a jejím kolegyním za tvořivé dílničky a velké 

poděkování patří Janě Fajfrové z Komunitního centra za realizaci dvou 

přednášek, které měly velmi pozitivní ohlas u přítomných rodičů. První 

přednáška byla na téma Výchova dětí – konzultace s rodinným poradcem, která 

pomohla rodičům především k pochopení dané situace a nelezení řešení ve 

výchově dítěte. Ne každý rodič má doma andílka a spousta rodičů řeší různě 

náročné situace. Druhá přednáška byla na téma Zdravé dítě, kterou vedla 

MUDr. M. Linhartová. Přednáška byla pro přítomné zajímavou a poučnou z 

hlediska toho, čemu se vyvarovat a proč a co naopak podpořit. Rodiče se 

dozvěděli mnoho nových a praktických informací pro řešení zdravotních 

problémů svých ratolestí, např., že existují specializované dětská oddělení - 

např. dětská kardiologie, prenatální kardiologie, dětská gynekologie a další. 

     Z obou přednášek vyplynulo, že rodiče jsou vždy zodpovědní za činy svého 

dítěte vůči sobě, vůči ostatním dětem nebo společnosti jako takové. Dále se 

připravuje přednáška na téma Rizika současné drogové scény, která by měla 

být 12. 2. 2025 od 17 do 19 hod. v Městské knihovně v Rychnově nad 

Kněžnou. 

 
 

Rodiče se seznámí s novými poznatky a výzkumy. Pro mnoho rodičů větších 

dětí bude možná novou informací, že např. děti na druhém stupni základní 

školy již téměř nekouří cigarety ani nepijí alkohol, ale vapují E-cigarety a 

hlavně co vapují. Krásné dny přeje a na setkání a sdílení v mateřském centru se 

těší M. Jindrásková. 

Facebook: Paleček Záměl, e-mail:palecekzamel@seznam.cz,www.obeczamel.cz 

(Kultura, spolky a volny čas – Paleček), GSM: 732 151 499, M. Jindrásková 

 

 

Zpráva SDH Záměl 
(sboru dobrovolných hasičů) 

 
 

15. června proběhly v Telči celostátní hasičské oslavy k výročí 160 let od 

založení prvního SDH v České Republice. Zúčastnili jsme se s naším 

historickým praporem. 

21. září jsme pořádali pro veřejnost Den otevřených dveří v hasičské zbrojnici. 

Byla vystavena naše hasičská technika a proběhly i soutěže pro děti. Večer 

jsme měli posezení pro členy SDH a jejich partnery. V příštím roce bude Den 

otevřených dveří hasičské zbrojnice 20. září 2025. 

V roce 2025 budeme pořádat 30. dubna pálení čarodějnic a 24. května bude na 

hřišti pod Markem zábava, na které zahraje kapela Plazma. 

Po ničivých povodních, které nastaly v půlce září, jsme se rozhodli uspořádat 

finanční sbírku pro obec Zátor. Vybrala se částka 50 tisíc Kč, kterou jsme 

zaslali na jejich transparentní účet. Všem, kteří přispěli, tímto děkujeme. 
 

Činnost výjezdové jednotky obce Záměl v druhé polovině roku 2024 

Během roku probíhalo školení členů výjezdové jednotky. 

14. a 15. června byli naši členové na školení technik ochrany obyvatelstva ve 

Velkém Poříčí. 

21. června proběhlo okrskové námětové cvičení Pahorek II v Rybné nad 

Zdobnicí pro členy výjezdových jednotek 4. okrsku. 

13. srpna v 21:50 hodin byl vyhlášený poplach na spadlý strom v obci Proruby. 

6. až 8. září byla v Pardubicích akce pod názvem Retroměstečko v bývalých 

kasárnách T.G.M. Jednalo se již o 11. ročník této akce. V rámci ukázek jsme 

předvedli naši techniku (transporter PTS 10 , Pragu V3S a Tatru 148 CAS 32). 

14. a 15. září jsme monitorovali řeku Divokou Orlici v katastru obce Záměl. 

Byl vyhlášen druhý Povodňový stupeň. 

5. října jsme se zúčastnili oslav 140 let SDH Potštejn. 

Závěrem naší zprávy Vám hasiči ze Záměle přejí poklidné prožití svátků 

vánočních a do nového roku 2025 všem přejí hodně štěstí, zdraví a osobní 

pohody a rádi uvítáme i nové členy do našich řad :-). 

Za hasiče Záměl sepsal Marcel Svoboda. 
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